



Gustavo Orioza**bala**, Honor Swimmer, Argentina, 2001



Videos: [Interview 1 >English translation Show 1 at 3:32](#)

Gustavo Orioza'bala finished 2nd overall on the professional marathon swimming circuit in 1992 and 3rd in 1995. He was the first man to cross 20 km in Lake Titicaca from Peru to Bolivia in 12C in 5 hours 6 minutes 1997.

His swims include: 42 km Lac Memphrémagog in Canada in 1991, 1992 and 1993; 34 km Lac St-Jean in Canada in 1992, 1993 and 1994; 36 km Around Atlantic City, USA in 1990, 1991, 1992 and 1993; 36 km Capri to Naples in 1991; 57 km Santa Fe-Coronda in Argentina in 1990, 1991, 1992, 1993 and 1994; 42 km Ponza-Cierco in Italy in 1990 and 1991; 28 km Furth-Nurenberg in Germany in 1994; 41 km Cruce Bahia de Todos in Brazil in 1991; 35 km Silvan Lake swim in Canada in 1993; 88 km Hernandaras-Parana in Argentina in 1993 and 1994; 25 km IJsselmeer in Holland in 1995; English Channel in 1993; 41 km Rio de Plata swim from Uruguay to Argentina in 1993 in 27C water; 180 km Parana Crossing in Argentina in 20 hours and 7 minutes; and 47 km 2-waye Strait of Gibraltar in 14 hours 14 minutes.

He swam 2 km in 3C for 21 minutes to become the first to compete the Beagle Crossing from Argentina to Chile. He also completed a triple-crossing of the Beagle Crossing in 7C in 1 hour 9 minutes in 1998.

[Expanded Biography \(Openwaterpedia\)](#)

[Long Swims Database \(Marathon Swimmers Federation\)](#)

Spanish Translation

Gustavo Oriozabala terminó en segundo lugar general en el circuito profesional de natación de fondo en 1992, y en 1995 ocupó el tercer puesto. El fue el primero en cruzar a nado los 20 km del Lago Titicaca de Perú a Bolivia a 12 grados Centígrados en 5 horas 6 minutos en 1997.

Sus nados incluyen los 42 km del Cruce Internacional del Lago Memphrémagog, en Canadá, en 1991, 1992 y 1993; los 34 km del Cruce Internacional del Lago St. Jean, también en Canadá, en 1992, 1993 y 1994; los 36 km del Nado Alrededor de la Isla en Atlantic City, Estados Unidos, en 1990, 1991, 1992 y 1993; los 32 km del maratón del Golfo, de Capri a Nápoles, en 1991; los 57 km del maratón Santa Fe-Coronda, en Argentina, en 1990, 1991, 1992, 1993 y 1994; los 42 km del nado de Ponza a Cierco, en Italia, en 1990 y 1991; los 28 km del nado de Fürth a Núremberg, en Alemania, en 1994; los 41 km de la Travesía Bahía de Todos los Santos, en Brasil, en 1991; los 35 km del cruce del Lago Silvan, en Canadá, en 1993; los 88 km del maratón Hernandarias-Paraná, en Argentina, en 1993 y 1994; los 25 km del nado IJsselmeer Holanda en 1995; el canal de la Mancha, en 1993; los 41 km del río de Plata, de Uruguay a Argentina, en 1993 en aguas a 27C; los 180 kilómetros del cruce de Paraná, en Argentina, con un tiempo de 20 h 7 min; y los 47 km de un doble cruce del estrecho de Gibraltar en 14 h 14 min.

Nadó 2 km en aguas a 3C durante 21 minutos para convertirse en la primera persona en completar el cruce Beagle, de Argentina a Chile. En 1998, también hizo un cruce triple de este mismo recorrido en 1 h 9 min, con el agua a 7C.